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 В настоящей статье рассматриваются вопросы законодательного определения пределов полномочий налоговых 
органов. В ходе исследования установлено, что входит в законодательство о налогах и сборах, и определен правовой 
статус разъяснений, содержащихся у Минфина России и ФНС в их письмах относительно объема осуществления на-
логовыми органами своих функций. В результате исследования авторы приходят к выводу о законодательном закре-
плении в налоговых правоотношениях для налогоплательщиков принципа: разрешено все, не запрещенное законом 
прямо. Для налоговых же органов надо закрепить принцип: запрещено все, не разрешенное законом прямо. Закре-
пление указанного принципа установит четкие пределы полномочий налоговых органов, исключающих возможность 
злоупотребления ими.
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The article talks about the issues of legislative determination of the limits of the powers of tax authorities. In the course 
of the study, it was determined what is included in the legislation on taxes and fees, and the legal status of the clarifi cations 
contained in the letters of the Federal Tax Service of Russia and the Ministry of Finance of Russia regarding the scope of the 
exercise of their functions by the tax authorities. As a result of the study, the authors come to the conclusion about the legislative 
consolidation in tax legal relations for taxpayers of the principle “everything that is not directly prohibited by law is allowed”, and 
in relation to tax authorities — “it is prohibited, everything is not expressly permitted by law”. The establishment of this principle 
will establish clear limits on the powers of the tax authorities, excluding the possibility of their abuse.
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